
Tisztelt Vajda Zoltán elnök úr! 

A költségvetési átláthatósággal foglalkozóként szeretném az Ön segítségét kérni néhány, az 

Országgyűlés Költségvetési Bizottságát érintő kérdéssel kapcsolatban. 

Első pontként szeretném megköszönni érdeklődését és lelkesedését az Open Budget Survey felmérés 

iránt. Örömmel olvastam a jegyzőkönyvekben, hogy a tavaly benyújtott költségvetési törvényjavaslat 

bizottsági tárgyalása során felvetette a témát  Banai Péter Benő államtitkár úrnak. Amennyiben a 

felméréssel kapcsolatban módszertani, felhasználási kérdése lenne, nyugodtan keressen és igyekszem 

megválaszolni ezeket. 

Ugyancsak az Open Budget Survey felméréshez kapcsolódóan az alábbi kérdésekben szeretném a 

segítségét kérni. A gazdasági stabilitásról szóló 2011. évi CXCIV. törvény 5. §-a szerint a Kormány a 

féléves adatok alapján felülvizsgálja az adósság-szabály érvényesülését és ennek eredményéről 

tájékoztatja az Országgyűlés illetékes bizottságát. Korábban a Költségvetési Bizottság minősült az 

illetékes bizottságnak, és remélem, hogy ez továbbra is így van. 

1. 2022-ben a Bizottság megkapta-e ezt a dokumentumot? Amennyiben igen, mi volt a dokumentum 

tartalma? Kizárólag az adósság év végi várható értékét tartalmazta-e vagy szerepelt benne a 

makrogazdasági előrejelzés felülvizsgálata, a költségvetési bevételek, kiadások trendjének elemzése, 

év végére várható értékei? A kérdésem arra irányul, hogy ez részletesen, átfogóan vizsgálta-e a féléves 

költségvetési folyamatokat, ahogy a Magyar Nemzeti Bank vagy az Állami Számvevőszék féléves 

költségvetési jelentései ezt megteszik. 

2. 2022 májusában levélben kereste meg Kovács Árpádot, a Költségvetési Tanács elnökét, hogy a 

Bizottsággal történő együttműködésről egyeztessen vele. A bizottsági ülések jegyzőkönyveiben nem 

találtam olyan esetet, amikor a Költségvetési Tanács tanácsadóként részt vett volna az ülésen vagy 

egyéb módon segítette a bizottság munkáját a kötelező törvényi előírásokon túl. Az szeretném 

megkérdezni, hogy 2022-ben volt-e olyan bizottsági ülés, amelyen a Költségvetési Tanács képviselője 

aktívan, hozzászólóként részt vett vagy egyéb megbeszélés, konferencia keretében segítette a 

bizottsági munkát? 

3. Az előző kérdéshez hasonlóan arra vonatkozóan sem találtam információt, hogy az Állami 

Számvevőszék milyen módon segítette a Költségvetési Bizottságot 2022-ben. Egyrészt a kötelező éves 

meghallgatáson kívül részt vett-e a bizottsági üléseken? Másrészt küldött-e a bizottságnak tájékoztató 

dokumentumokat az ellenőrzések tapasztalatairól? A jegyzőkönyvekben nem találtam nyomát, hogy 

ezek a dokumentumok napirendre kerültek, így más módon hasznosultak-e a törvényhozó feladatok 

során? 

Kiemelném, hogy természetesen kizárólag nyilvánosan elérhető vagy nyilvánosságra hozható, bárki 

által megkapható információkra vonatkoznak a kérdéseim. 

Megtisztelő válaszát előre is köszönöm. 

Tisztelettel 

Hosszú Edmond 


